
Protokół Nr XXVIII/2018 
z sesji Rady Gminy Kulesze Kościelne 
odbytej w dniu  09 sierpnia    2018 r. 

 

W sesji Rady Gminy Kulesze Kościelne udział wzięło 15 radnych :  
1.Choiński  Mariusz  
2.Gołębiewski Kazimierz 
3.Grodzki Grzegorz 
4.Grodzka Krystyna 
5. Grzegorz Łubnicki 
6.Jamiołkowski Emil 
7.Kalinowski Arkadiusz 
8. Wiesław Kordulski 
9.Kulesza Piotr 
10.Kulesza Witold 
11.Sokołowski Wojciech 
12.Wiśniewski Stanisław 
13.Wnorowska Danuta 
14.Wnorowski Janusz 
15.Wnorowski Marek 
oraz  
1.Hanna Włostowska – Sekretarz Gminy 
2.Ewa Klewinowska - Skarbnik Gminy 
4. Józef  Grochowski – Wójt Gminy 
Proponowany porządek obrad : 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przyjęcie porządku obrad  XXVIII  sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie  protokołu z XXVII sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z prac Wójta Gminy. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał z XXVII sesji Rady Gminy. 
6. Rozpatrzenie projektów  uchwał i przyjęcie uchwał w sprawach; 
a) zmian w budżecie gminy Kulesze Kościelne na 2018 r. 

b) zmian w WPF na lata 2018-2021, 

c) udzielenia dotacji na prace restauratorskie  Kościoła  Rzymskokatolickiego pw. Św.    

Bartłomieja w Kuleszach Kościelnych, 

d) nadania nazwy ronda.  

e) udzielenia dotacji dla Szpitala Ogólnego w Wysokiem Mazowieckiem na dofinansowanie 
zadania pn. „Budowa pracowni tomografii komputerowej wraz z dostawą i instalacją 
tomografu oraz dobudowa klatki schodowej wraz z windą w celu zapewnienia niezbędnych 
ciągów komunikacyjnych do pracowni  tomografii komputerowej.” 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Wolne wnioski. 
9. Zamknięcie obrad.  

 

Ad 1. Otwarcia obrad XXVIII sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady  Marek  
Wnorowski, stwierdzając „ otwieram XXVIII sesję Rady Gminy Kulesze Kościelne, obecnych na 
sesji jest 15 radnych, stwierdzam prawomocność obrad.”  
Ad 2. Przyjęcie porządku obrad XXVIII sesji Rady Gminy.  



Przewodniczący Rady Marek Wnorowski przeprowadził jawne głosowanie nad przyjęciem 
porządku obrad XXVIII sesji Rady Gminy, na stan rady 15 radnych, obecnych na sesji 15 
radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 radnych, za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 
radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od głosu nie było. Porządek obrad XXVIII 
sesji Rady Gminy został przyjęty.  
 
Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Wnorowski Marek  przeprowadził jawne głosowanie nad przyjęciem 
protokołu z XXVII sesji Rady Gminy, na stan Rady 15 radnych, obecnych na sesji 15 radnych, w 
głosowaniu udział wzięło 15 radnych, za przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych, 
przeciwnych nie było, wstrzymujących się od głosu nie było. Protokół z XXVII sesji Rady Gminy 
został przyjęty. 
Ad 4. Sprawozdanie z prac Wójta. 
Sprawozdanie z prac przedstawił Wójt Gminy Józef Grochowski informując Radę o; 
 Ostatnia sesja odbyła się 29 czerwca 2018 r, w tym okresie Wójt wydal 5 Zarządzeń w sprawach; 

1) Powołania komisji do odbioru zadania Rozbudowa ul. Łąkowej, Nowe Wykno-Stare Wykno, 

2) Zmian w budżecie gminy na 2018 r, 

3) Wykonania uchwał z XXVII sesji Rady Gminy, 

4) Przygotowania uchwał na XXVIII sesję Rady Gminy 

5) Powołania komisji do odbioru zdania: Zagospodarowanie placu  centrum miejscowości Kulesze 

Kościelne na cele rekreacyjne. 

- Odbył się odbiór ulicy Łąkowej i drogi gminnej Nowe Wykno-Stare Wykno, koszt dokumentacji – 

16.535 zł odszkodowania  za zajęcie gruntu pod drogę – 8128 zł, inspektor nadzoru – 9600 zł,  Całkowity 

koszt inwestycji wyniósł – 1.125.913 zł.  

- zostały zakończone prace związane z zagospodarowaniem planu w centrum Kulesz Kościelnych, na 

14 sierpnia br. wyznaczono termon odbioru  placu. Koszt urządzenia placu wynosi 630 tys. zł. gmina 

pozyskała 465 tys. zł. 

- w dniu 6 sierpnia br. po raz drugi nastąpiło otwarcie ofert   ramach zapytania cenowego na wykonanie 

termomodernizacji, elewacji, wymiany okien i drzwi w budynku w Kalinowie Solkach. Wpłynęła 1 oferta  

cena 171.243,91 tys. zł.  a przeznaczone jest 121 tys. zł.   

- 7 sierpnia br. odbył się przetarg na przebudowę drogi w Tyborach Uszyńskich od wsi do kolonistów  

630 m ,  wpłynęły 2 oferty, Firma Bitum z Zambrowa  za  kwotę 551.348 zł.  oraz Trakt z w Wysokiego 

Mazowiecka za kwotę 528.434 zł.  W budżecie jest zaplanowane 500 tys. zł. pozostała kwota zostanie 

pokryta z nadwyżki budżetowej. Przebudowa drogi będzie dopiero wykonana w miesiącach październik  

lub listopad br.  

- dyrekcja szkoły zgłosiła  wniosek o budowę parkingu przy szkole  przy ulicy Pięknej , była firma , która 

zrobiła niwelację terenu  i odradziła aby plac wykładać kostką przy deszczach szkoła była by zalana , 

zasugerowano zebrać trochę gruntu i utwardzić dobrym materiałem, 

- przy ulicy Pięknej nie będzie zakazu ruchu dla ciągników i samochodów ciężarowych  tylko zostaną 

położone 2 progi zwalniające, 

- zostały zgłoszone zapotrzebowanie na tabliczki z numerami domów  ma być wycena, 

- gmina otrzymała środki na usuwanie azbestu z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  w 

kwocie 18.300  zł. z czego 12.200 zł na rok 2018 i 6100 zł na rok 2019. A Gmina składała wniosek na 62 

tys. zł.  Ustawa mówi, że do roku 2032 azbest ma zniknąć z dachów. Mamy założoną bazę azbestu , jest 



zgłoszonych 120 tys. azbestu. Na utylizację nie ma środków  finansowych. Wymiana nakrycia 

dachowego wymaga zgłoszenia do Starostwa.  

- komisja ds. suszy nadal pracuje, oszacowano 460 gospodarstw, pow. Strat 6990 ha. Komisja jest w 

trakcie  sporządzania i wydawania protokołów, 

- Wójt poinformował, że szkoła z Kalinowa Solk została przekazana  do muzeum kultury narodowej  w 

Białymstoku już wkrótce szkoła ta zostanie oddana do użytku, będzie pełniła funkcję edukacyjno-

wystawiennicze dlatego  też muzeum m zwraca się z prośbą, że jeżeli mieszkańcy, którzy uczęszczali do 

tej szkoły mają w swoich domach pamiątki związane ze szkołą. Aby podzieli się z muzeum.  

- drogi w Kalinowie Solkach Starym Kalinowie oraz Nowym Kalinowie będą realizowane w 2019 roku, 

- w Tyborach Uszyńskich  odbyło się  zebranie mieszkańców  wsi w sprawie sprzedaży działki gdyż 

wpłynęło podanie o kupnie działki o[pow. 1,30 ha z mienia gminnego. Na zebraniu wieś nie wyraziła 

zgody na sprzedaż działki.  Pan sołtys dostarczył 2 uchwały 10 mieszkańców  było za sprzedaż i drugą 

uchwale  w której 10 mieszkańców nie wyraża zgody na sprzedaż. Pan Wójt Zwrócił się do Pana sołtysa 

wsi Tybory Uszyńskie o ponowne zorganizowanie zebrania i mieszkańcy muszą podjąć jedną uchwalę 

w ww. sprawie. 

- fundusz sołecki  na 2018 r prawie został wykonany  tylko 4 wsiach nie nawieziono żwiru w najbliższy, 

czasie zostanie dowieziony. Na żwir  rocznie przeznaczmy 250 tys. zł.  

Sołtys wsi Gołasze Dąb zapytał o równiarką na drogi , Wójt zapytał czy była równiarka zaplanowana z 

funduszu sołeckiego. Jeśli fundusz sołecki nie został wykorzystany to będzie. Nie było ogłaszanego 

przetargu na równiarkę , tylko gmina współpracuje z Zarządem Dróg i od nich wynajmuje jak potrzeba.  

- następnie Pan Wójt  Józef Grochowski przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I 

półrocze 2018 roku. Budżet gminy za I półrocze został wykonany  ok. 50%.  Radni pytań i uwag nie 

zgłosili 

Ad. 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał z XXVII sesji Rady Gminy. 
Zarządzeniem Nr 17. 2018 r  z dnia 18 lipca   2018 r określiłem sposób wykonania uchwał podjętych na 

XXVII sesji Rady Gminy  w dniu  29 czerwca   2018 r. Uchwały zostały przekazane  na poszczególne 

stanowiska pracy tj; 

1) uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r.- przekazano dla Skarbnik Gminy celem 

realizacji 

2) uchwałę w sprawie przyjęcia projektu dostarczania wody na terenie gminy Kulesze Kościelne 

w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu - przekazano dla pracownicy  

Gminy Kingi Trzaska celem realizacji, 

3) uchwałę w sprawie sprzedaży nieruchomości przekazano dla  Sekretarz Gminy celem realizacji. 

Uchwały Rady Gminy zostały wprowadzone w życie, zostały przekazane dla Wojewody  Podlaskiego, 
przekazane do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego,  do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Białymstoku   oraz do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w 
Białymstoku.  Wszystkie uchwały są publikowane na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy 
Kulesze Kościelne. 

Ad.6. Rozpatrzenie projektów  uchwał i przyjęcie uchwał w sprawach; 
a) zmian w budżecie gminy Kulesze Kościelne na 2018 r. 

Projekt uchwały przestawiła Pani Skarbnik Gminy Ewa  Klewinowska  



Dochody zwiększenie o 521.926,15 zł. w kwocie tej 56.228,10 zł. to  dotacje celowe  z 

zakresu administracji rządowej na zadania zlecone 465.698,05 zł. - dotacja na 

zagospodarowanie placu w centrum m Kulesze Kościelne na cele rekreacyjne – o tą 

kwotę zmniejszone zostały  przychody budżetu gminy. Zgodnie z załącznikiem nr 4 do 

uchwały. Wydatki 856.228,10 zł. zwiększenie dotacji dla Powiatu  - 700.000 zł.  na 

budowę dróg powiatowych. Wydatki inwestycyjne 84.000 zł. z przeznaczeniem  na 

54.000 zł – remont budynku w Kalinowie Solkach i 30.000 zł.  zagospodarowanie  placu 

w Centrum  Kulesz Kościelnych na cele rekreacyjne. 12.000 zł dotacja dla Kościoła, 

4000 zł na inne wydatki. 56.228,10 zł. - wydatki z zakresu zadań zleconych zgodnie z 

pismem Wojewody.  

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 
Przewodniczący Rady Marek Wnorowski przeprowadził jawne głosowanie nad podjęciem 

uchwały  nr XXVIII/157/2018 w sprawie zmian w budżecie gminy Kulesze Kościelne na 

2018 r. na stan rady 15 radnych, obecnych na sesji 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 
radnych, za podjęciem uchwały nr XXVIII/157/2018 głosowało 15 radnych, przeciwnych nie 
było, wstrzymujących się od głosu nie było. Uchwała Nr XXVIII/157/2018 została  podjęta. 

a) zmian w WPF na lata 2018-2021, 

Skarbnik Gminy Ewa Klewinowska przestawiła projekt uchwały informując radnych, 

że  ww uchwale jest dostosowanie kwot budżetu gminy  do uchwały  zmian w budżecie 

gminy . 
Przewodniczący Rady Marek Wnorowski przeprowadził jawne głosowanie nad podjęciem 

uchwały  nr XXVIII/158/2018 w sprawie zmian w WPF na lata 2018-2021 r. na stan rady 15 
radnych, obecnych na sesji 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 radnych, za podjęciem 
uchwały nr XXVIII/158/2018 głosowało 15 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się 
od głosu nie było. Uchwała Nr XXVIII/158/2018 została  podjęta. 

c) udzielenia dotacji na prace restauratorskie  Kościoła  Rzymskokatolickiego pw. Św.    

Bartłomieja w Kuleszach Kościelnych, 

Projekt uchwały przedstawił Pan Wójt Józef Grochowski informując Radę, że nasz Kościół jest 

zabytkiem wpisanym do rejestru  zabytków. Jest uchwała podjęta przez Radę w sprawie 

udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków, zgodnie z tym można udzielić dotacji.  Radni pytań i uwag nie 

zgłosili. 
Przewodniczący Rady Marek Wnorowski przeprowadził jawne głosowanie nad podjęciem uchwały  nr 

XXVIII/159/2018 w sprawie udzielenia dotacji na prace restauratorskie  Kościoła  

Rzymskokatolickiego pw. Św. Bartłomieja w Kuleszach Kościelnych, na stan rady 15 radnych, 
obecnych na sesji 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za podjęciem uchwały nr 
XXVI/149/2018 głosowało 15 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od głosu nie było. 
Uchwała Nr XXVIII/159/2018 została  podjęta. 

d) nadania nazwy ronda.  

Projekt uchwały omówił Wójt Gminy Józef Grochowski, rondo położone jest na skrzyżowaniu 

ulicy Głównej, Mazowieckiej i Łąkowej. Na wspólnym posiedzeniu komisji rady radni 

postanowili nadać nazwę rondu „Rondo Niepodległości” 

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 
Przewodniczący Rady Marek Wnorowski przeprowadził jawne głosowanie nad podjęciem uchwały  nr 

XXVIII/160/2018 w sprawie nadania nazwy ronda, na stan rady 15 radnych, obecnych na sesji 15 
radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 radnych, za podjęciem uchwały nr XXVIII/160/2018 głosowało 
15 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od głosu nie było. Uchwała Nr XXVIII/160/2018 
została  podjęta. 

e) udzielenia dotacji dla Szpitala Ogólnego w Wysokiem Mazowieckiem na dofinansowanie 
zadania pn. „Budowa pracowni tomografii komputerowej wraz z dostawą i instalacją 



tomografu oraz dobudowa klatki schodowej wraz z windą w celu zapewnienia niezbędnych 
ciągów komunikacyjnych do pracowni  tomografii komputerowej.” 
Głos zabrał Pan Jacek Roleder Dyrektor Szpitala w Wysokiem Mazowieckiem stwierdzając, że 
pracownia tomograficzna już istnieje i już pracuje. Na zakup tomografu zostały pozyskane środki z 
różnych źródeł. Aby pracownia  funkcjonowała to musi być dobudowana klatka schodowa  wraz z 
windą. Pan Dyrektor przestawił sytuację  szpitala, informując, że w szpitalu odbywają się remonty, chce 
aby szpital rozwijał się. W ocenie dyrektora szpital jest zaniedbany.  
Pani sołtys wsi Kulesze Kościelne  poinformowała Dyrektor szpitala, że wyżywienie w szpitalu jest złe.    
I powinno to być zmienione oraz zwróciła uwagę na to , że są bardzo duże kolejki do rejestracji lekarzy 
ortopedów raz duża kolejka  przy rejestracji drugi  duże kolejki do lekarz ortopedów. Powinna być 
rejestracja elektroniczna. 
Dyrektor szpitala – powstanie centralna rejestracja w nowym budynku  pod warunkiem, że wszystkie 
gminy się dołożą. Jeżli chodzi o wyżywienie to planuje  się w przyszłości zmiany. 
Ad.7. Interpelacje i zapytania radnych. 

Interpelacji i zapytań radnych nie było. 
Ad.8. Wolne wnioski. 

Nie było 
Ad. 9. Zamknięcie obrad.  

Przewodniczący Rady Marek Wnorowski stwierdził wyczerpanie porządku obrad XXVIII sesji 

Rady Gminy, stwierdzając „ zamykam obrady XXVIII sesji Rady Gminy Kulesze Kościelne.”  
Obrady XXVIII sesji trwały od godz.1000 do godz. 1300                                         .    

 

Protokółowała:  

Bagińska Teresa        Przewodniczący Rady  
 

            Marek  Wnorowski  

 

 

 

 

 


